## 國立臺灣大學

## 全球衛生博士暨碩士學位學程學位論文品質與管考準則

112.10.30 112學年度第4次學程通訊會議通過112.12.15 112學年度第2次院務會議通過

- 第一條 國立臺灣大學全球衛生博士暨碩士學位學程(下稱本學程)為維護研究生 之學位論文品質,依國立臺灣大學精進學位論文品質實施辦法訂定國立 臺灣大學全球衛生博士暨碩士學位學程學位論文品質與管考準則(下稱 本準則)。
- 第二條本學程研究生之論文指導教授資格依國立臺灣大學學則第六十九條規定 辦理。有關教師指導學生數規範如下:
  - 一、學程每位專任教師每學年新收指導碩士班研究生人數上限以3位為 原則,每學年新收指導博士班研究生人數上限以1位為原則。同時間 指導之研究生總人數上限以10位為原則。
  - 二、研究生由二位本院專任教師共同指導者,以0.5名計算。
  - 三、 教師退休前一年,不得新收指導研究生。
  - 四、 上述規範,教師或研究生有特殊狀況,經學程會議討論後調整。
- 第三條 研究生之學位論文須符合本學程專業領域,並經學位考試委員會確認, 如有不符本學程專業領域爭議,依國立臺灣大學研究所博士暨碩士學位 考試規則辦理。
- 第四條 本學程研究生辦理畢業離校程序前,須繳交定稿學位論文之「學術倫理 暨原創性比對聲明書」,且排除參考文獻、目錄及附件,其比對相似度 應低於百分之二十。如未符合所訂標準,須敘明具體理由並經指導教授 確認,始得辦理離校手續。
- 第五條 本準則經學程會議及院務會議通過後,自發布日施行。

## National Taiwan University

## The Standards for Quality and Examination of Theses for the Doctoral and Master's Degrees in Global Health Program

Article 1: The National Taiwan University Global Health Doctoral and Master's Program (hereinafter referred to as "the Program") establishes the National Taiwan University The Standards for Quality and Examination of Theses for the Doctoral and Master's Degrees in Global Health Program (hereinafter referred to as "these Standards") in accordance with the National Taiwan University Guidelines for Improving Thesis Quality to maintain the quality of graduate theses.

**Article 2:** The qualification of thesis advisors for graduate students in the Program shall be processed per Article 69 of the National Taiwan University Academic Regulations. The regulations for the number of students supervised by teachers are as follows:

- The maximum number of new master's students per academic year for each full-time faculty member in the Program is 3, and the maximum number of new doctoral students is 1. The total number of students supervised simultaneously is limited to 10.
- 2. If two full-time faculty members in the university jointly supervise a student, the count is considered 0.5.
- 3. Before the year of retirement, a faculty member is not allowed to accept new students for supervision.
- 4. In special circumstances involving faculty or students, adjustments may be made after discussion in the Program meeting.

**Article 3:** The thesis of graduate students must conform to the professional field of the Program and be confirmed by the Thesis Examination Committee. In case of disputes regarding conformity to the professional field of the Program, the National Taiwan University Rules for Doctoral and Master's Degree Examinations shall apply.

**Article 4:** A "Declaration of Academic Ethics and Originality Matching for the Final Draft Thesis" must be submitted before the graduation and departure procedures for graduate students in the Program. The similarity index should be less than twenty percent excluding references, table of contents, and attachments. If the specified standards are not met, the advising professor must state and confirm specific reasons before departure procedures can be carried out.

**Article 5:** These standards shall come into effect upon approval by the Program and the College Affairs meetings.